

1 John 1:5-10 ⁵ Now this is the message that we have heard from him and proclaim to you: God is light, and in him there is no darkness at all.

⁶ If we say, "We have fellowship with him," while we continue to walk in darkness, we lie and do not act in truth.

⁷ But if we walk in the light as he is in the light, then we have fellowship with one another, and the blood of his Son Jesus cleanses us from all sin.

⁸ If we say, "We are without sin," we deceive ourselves, and the truth is not in us.

⁹ If we acknowledge our sins, he is faithful and just and will forgive our sins and cleanse us from every wrongdoing.

¹⁰ If we say, "We have not sinned," we make him a liar, and his word is not in us.

Rom 6:9-18 ⁹ We know that Christ, raised from the dead, dies no more; death no longer has power over him.

¹⁰ As to his death, he died to sin once and for all; as to his life, he lives for God.

¹¹ Consequently, you too must think of yourselves as (being) dead to sin and living for God in Christ Jesus.

¹² Therefore, sin must not reign over your mortal bodies so that you obey their desires.

¹³ And do not present the parts of your bodies to sin as weapons for wickedness, but present yourselves to God as raised from the dead to life and the parts of your bodies to God as weapons for righteousness.

¹⁴ For sin is not to have any power over you, since you are not under the law but under grace.

¹⁵ What then? Shall we sin because we are not under the law but under grace? Of course not!

¹⁶ Do you not know that if you present yourselves to someone as obedient slaves, you are slaves of the one you obey, either of sin, which leads to death, or of obedience, which leads to righteousness?

¹⁷ But thanks be to God that, although you were once slaves of sin, you have become obedient from the heart to the pattern of teaching to which you were entrusted.

¹⁸ Freed from sin, you have become slaves of righteousness.

Первое послание Иоанна - Глава 1:5-10

5 И вот благовестие, которое мы слышали от Него и возвещаем вам: Бог есть свет, и нет в Нем никакой тьмы.

6 Если мы говорим, что имеем общение с Ним, а ходим во тьме, то мы лжем и не поступаем по истине;

7 если же ходим во свете, подобно как Он во свете, то имеем общение друг с другом, и Кровь Иисуса Христа, Сына Его, очищает нас от всякого греха.

8 Если говорим, что не имеем греха, - обманываем самих себя, и истины нет в нас.

9 Если исповедуем грехи наши, то Он, будучи верен и праведен, простит нам грехи наши и очистит нас от всякой неправды.

10 Если говорим, что мы не согрешили, то представляем Его лживым, и слова Его нет в нас.

Послание к Римлянам - Глава 6:9-18

9 зная, что Христос, воскреснув из мертвых, уже не умирает: смерть уже не имеет над Ним власти.

10 Ибо, что Он умер, то умер однажды для греха; а что живет, то живет для Бога.

11 Так и вы почитайте себя мертвыми для греха, живыми же для Бога во Христе Иисусе, Господе нашем.

12 Итак да не царствует грех в смертном вашем теле, чтобы вам повиноваться ему в похотях его;

13 и не предавайте членов ваших греху в орудия неправды, но представьте себя Богу, как оживших из мертвых, и члены ваши Богу в орудия праведности.

14 Грех не должен над вами господствовать, ибо вы не под законом, но под благодатью.

15 Что же? станем ли грешить, потому что мы не под законом, а под благодатью? Никак.

16 Неужели вы не знаете, что, кому вы отдаете себя в рабы для послушания, того вы и рабы, кому повинуетесь, или *рабы* греха к смерти, или послушания к праведности?

17 Благодарение Богу, что вы, быв прежде рабами греха, от сердца стали послушны тому образу учения, которому предали себя.

18 Освободившись же от греха, вы стали рабами праведности.

Rom 7:6-14 ⁶ But now we are released from the law, dead to what held us captive, so that we may serve in the newness of the spirit and not under the obsolete letter.

⁷ What then can we say? That the law is sin? Of course not! Yet I did not know sin except through the law, and I did not know what it is to covet except that the law said, “You shall not covet.”

⁸ But sin, finding an opportunity in the commandment, produced in me every kind of covetousness. Apart from the law sin is dead.

⁹ I once lived outside the law, but when the commandment came, sin became alive;

¹⁰ then I died, and the commandment that was for life turned out to be death for me.

¹¹ For sin, seizing an opportunity in the commandment, deceived me and through it put me to death.

¹² So then the law is holy, and the commandment is holy and righteous and good.

¹³ Did the good, then, become death for me? Of course not! Sin, in order that it might be shown to be sin, worked death in me through the good, so that sin might become sinful beyond measure through the commandment.

¹⁴ We know that the law is spiritual; but I am carnal, sold into slavery to sin.

Mat 22:36-40 ³⁶ “Teacher, which commandment in the law is the greatest?”

³⁷ He said to him, “You shall love the Lord, your God, with all your heart, with all your soul, and with all your mind.

³⁸ This is the greatest and the first commandment.

³⁹ The second is like it: You shall love your neighbor as yourself.

⁴⁰ The whole law and the prophets depend on these two commandments.”

Послание к Римлянам - Глава 7:6-14

6 но ныне, умерши для закона, которым были связаны, мы освободились от него, чтобы нам служить Богу в обновлении духа, а не по ветхой букве.

7 Что же скажем? Неужели от закона грех? Никак. Но я не иначе узнал грех, как посредством закона. Ибо я не понимал бы и пожелания, если бы закон не говорил: не пожелай.

8 Но грех, взяв повод от заповеди, произвел во мне всякое пожелание: ибо без закона грех мертв.

9 Я жил некогда без закона; но когда пришла заповедь, то грех ожил,

10 а я умер; и таким образом заповедь, данная для жизни, послужила мне к смерти,

11 потому что грех, взяв повод от заповеди, обольстил меня и умертвил ею.

12 Посему закон свят, и заповедь свята и праведна и добра.

13 Итак, неужели доброе сделалось мне смертоносным? Никак; но грех, оказывающийся грехом потому, что посредством доброго причиняет мне смерть, так что грех становится крайне грешен посредством заповеди.

14 Ибо мы знаем, что закон духовен, а я плотян, продан греху.

От Матфея святое благовествование - Глава 22:36-40

36 Учитель! какая наибольшая заповедь в законе?

37 Иисус сказал ему: возлюби Господа Бога твоего всем сердцем твоим и всею душою твоею и всем разумением твоим:

38 сия есть первая и наибольшая заповедь;

39 вторая же подобная ей: возлюби ближнего твоего, как самого себя;

40 на сих двух заповедях утверждается весь закон и пророки.